
Distriktsforeningen af Menighedsrådsmedlemmer på Frederiksberg. 

Referat af ordinær generalforsamling torsdag den 13. marts 2025, kl.19 i Solbjerg kirke. 

 

Forud for generalforsamlingen var der spisning og indlæg fra Provstikoordinator Espen Bock 
Andersen, Frederiksberg Provsti der fortalte om sit embede, herunder koordinatorstillingens 
indhold og bestyrelsen. 

Der kom forslag om, at det fælles blad/indstik- Folkekirkens på Frederiksberg- også 
indeholder noget til konfirmander.  

Herudover en tak fra formanden for distriktsforeningen for Esbens arbejde med at synliggøre 
distriktsforeningens materiale på Provstiets hjemmeside.  

Dagsorden i henhold til vedtægtens paragraf 6. stk. 1. 

a 1. Valg af dirigent 

Der var ingen forslag. 

Bestyrelsen foreslog Hans Henrik Dietz, Godthaabs Sogn der konstaterede generalforsamling 
var lovligt indkaldt i henhold til vedtægtens paragraf 5, stk. 1. og vedtægtens paragraf 5, stk. 4. 

a 2. Valg af referent. 

Bestyrelsen foreslår Ingrid Lynge Sørensen, Sankt Markus Sogn, der modtog valg. 

b. Valg af stemmeoptællingsudvalg, 2 personer. 

Tina Hass, Provstiudvalget og  

Hans- Henrik Jørgensen, Godthaabs Sogn  

valgtes 

c. Forelæggelse af bestyrelsens beretning. 

Formanden Margit Toxværd aflagde beretning. 

Beretningen viste et højt aktivitetsniveau som det var lykkedes at gennemføre på videns - og 
uddannelsesfronten under involvering af mange menighedsrådsmedlemmer i Frederiksberg 
Provsti.  

Ingrid Sørensen supplerede med orientering om samarbejdet med provstiet.  Nævner 
Distriktsforeningens kommende arbejde med udvikling af kursus i samarbejde med provstiet – 
projekt forenkling og bedre understøttelse af menighedsrådsarbejdet efter gennemgang af lov 
om menighedsråd.  



På det administrative område drøftes udfordringerne med Regnskabsføring hvor tilfredshed 
med arbejdet relaterer sig til hvem der udfører opgaverne for sognet. 

Der nævnes, at Provstiets erfagruppe for kassererer er meget velfungerende og 
understøttende arbejdet i sognene.  

Der kom ros til LAM for de korte on- linekurser, som er en god hjælp i arbejdet med 
administrative opgaver.  

d. Godkendelse af revideret årsregnskab for 2024.  

Margit gennemgik regnskabet, der blev godkendt.  

e. Drøftelse af budget- med kontingentfastsættelse for regnskabsåret 2026 

Kontingentforhøjelse for 2026 fra 300 til 400 kr. for 133 personer (menighedsrådsmedlemmer 
og præster), blev godkendt idet det blev tilkendegivet at kontingentet er på niveau med øvrige 
distriktsforeningers tilsvarende. Såfremt vi vælger at lade LAM opkræve vil det blive dyrere, da 
LAM opkræver pr. antal folkekirkemedlemmer. 

Besparelsen fra 5 til 4 delegerede til Landsmødet var uheldig, men nødvendig af økonomiske 
grunde. Landsmødet afvikles på Nyborg Strand som vurderes dyrt, men et af de steder midt i 
Danmark som kan huse en stor forsamling på 450 til 500 deltagere. 

Der var et ønske om, at antal delegerede reguleres op igen til 5 snarest. 

Der har tidligere været sognebetaling for deltagelse i kurser og generalforsamling. Der var et 
ønske om en mere robust økonomi for distriktsforeningen, hvilket deltagerbetaling sammen 
med kontingent ville kunne give mulighed for. Bestyrelsen fik til opgave at vurdere forholdene 
og komme med forslag. 

Mere end halvdelen af forsamlingen tilkendegav sig positivt for bestyrelsens budget. 

f. Valg af bestyrelsen 

1) Der vælges 4 læge medlemmer og 2 suppleanter.  

Der var alene 3 der meldte sig. 

Følgende 3 læge blev valgt: 

Henrik Ingerslev, Solbjerg Sogn  

Louise Rosenkvist, Lindevang Sogn 

Torben Albertsen, Godthaabs Sogn 

Følgende suppleant blev valgt: 



Birgit Kruger Larsen, Solbjerg Sogn 

2) Valg af 1 præst plus 2 suppleanter 

Helle Bundgaard Poulsen, Sct. Thomas Sogn blev valgt 

Der var alene 1 præst til stede, hvorfor der ikke blev valgt suppleanter.  

g. Valg af 2 revisorer plus 1 suppleant 

Tonni Thestrup blev valgt. Tonni er ikke MR medlem og har været revisor for distriktsforeningen 
gennem mange år. 

Hans-Henrik Jørgensen, Godthaabs Sogn blev valgt som suppleant 

h. Valgt af læge og gejstlige kandidater til landsforeningens bestyrelse 

Anton Pihl blev valgt.  

Ingen gejstlige kandidater blev valgt. 

i. Valg af delegerede og suppleanter til Landsforeningens årsmøde/delegeretmøde den 
13 til 15. juni 2025 på Hotel Nyborg Strand. 

Der meldte sig 5 kandidater. Stemmesedler med op til 3 navne blev udleveret, idet der skulle 
vælges 4 kandidater.  

Margit gav udtryk for at tænke sig om, og at der var tradition for at formanden for 
distriktsforeningen blev valgt. Da der endnu ikke er sket konstituering, vil det vise opbakning til 
den nye bestyrelse at pege på en fra bestyrelsen.  

 

Følgende blev valgt: 

Ingeborg Ilkjær, Lindevang Sogn 

Ingrid Sørensen, Sankt Markus Sogn 

Steen Leffers, Frederiksberg Sogn 

Torben Albertsen, Godthaabs Sogn 

Der blev valgt 2 suppleanter: 

Louise Rosenkvist Fenger, Lindevang Sogn 

Birgit Kruger Larsen, Solbjerg Sogn 

Efter afstemning blev Louise valgt som 1. suppleant og Birgit som 2. suppleant.  



 

 

j. Drøftelse af foreningens opgaver i de kommende år dvs. efter 2025 og i 2026. 

Der blev givet udtryk for, der var mange velkomstaktiviteter i begyndelsen af året 2025, kunne 
måske med fordel strækkes over en længere periode. Voldsom aktivitet for nye, der mest 
havde ønske om at møde de nye for gensidig drøftelse.  

Indførelse af brugerbetaling og fem delegerede fra 2026 blev foreslået vurderet.  

k. Indkomne forslag. 

Bestyrelsen redegjorde i beretningen, der er udsendt sammen med den endelige dagsorden, 
for en ændring af vedtægtens paragraf 1. 

Fra bestyrelsen var udsendt forslag til tilføjelse af paragraf 1, stk. 1.Forslaget er udsendt med 
mødeindkaldelsen og er et standardiseringsønske til alle lokale vedtægter under 
Landsforeningen af menighedsråd. Forslaget blev også vedtaget på Landsmødet i 2024 og 
vedrører Distriktsforeningens opgaver og ansvar.   

Ændringer til paragraf 1, stk. 1 vedtaget. 

l. Fastsættelse af dato for næste ordinære generalforsamling. 

Blev fastlagt til torsdag den 5. marts 2026. 

m. Eventuelt. 

Margit oplyste, at den siddende bestyrelse fortsætter indtil ny bestyrelse, har konstitueret sig. 

Afslutningsvis takkede Hanne Lindstrøm, Margit for 12 års aktiv indsats i Distriktsforeningen af 
Menighedsrådsmedlemmer på Frederiksberg. De mange kurser og aktiviteter har haft stor 
værdi for sogne, provsti og landsforeningen.  Margit har æren for etablering af et konstruktivt 
samarbejde med Distriktsforeningen København til fælles gavn for de to foreninger. Stor tak til 
Margit. 

 

Ingrid Lynge Sørensen 

Referent 

16. marts 2025  

  

 



 


